

Instrumentum Laboris (IL) **Satu Sintesis**

Sifat Instrumentum Laboris

Seperti yang dicadangkan oleh perkataan Latin, IL adalah pertama-tama **satu alat kerja**, satu dokumen untuk pertimbangan para peserta dalam kerja Perhimpunan Agung Biasa ke-16 Sinode para Uskup. Ia **tidak mencadangkan jawapan**, tetapi mengundang renungan yang lebih mendalam untuk kerja di masa akan datang.

IL datang pada penghujung proses panjang mendengarkan umat Allah di gereja-gereja tempatan dan di pelbagai peringkat pengamatan oleh Persidangan para Uskup dan Perhimpunan Benua. Walau bagaimanapun, IL bukanlah ringkasan perjalanan setakat ini, **sebaliknya hasil daripada pengalaman** yang telah dipelajari tentang **sifat Gereja sinodal**. IL ialah juga buah kebijaksanaan pada soalan dan ketegangan. Ini perlu diterokai supaya untuk memimpin Gereja kepada penukaran sinodal, sesuatu yang akan berterusan sebagai berterusan proses.

Di sini sekali lagi, persoalan di mana keseluruhan dokumen berkisar adalah sama dari permulaan proses sinodal, seperti yang dirumuskan dalam Dokumen Persediaan (PD) no. 2:

Bagaimanakah 'perjalanan bersama' ini, yang berlaku hari ini pada tahap yang berbeza (daripada peringkat tempatan ke peringkat sejagat), membolehkan Gerejaewartakan Injil selaras dengan misi yang diamanahkan kepadanya?

Apakah langkah-langkah yang Roh jempuit kita ambil untuk berkembang sebagai sebuah Gereja sinodal?

IL memberi kesaksian tentang pengalaman iman Umat Allah dan perkara-perkara yang di dalamnya mereka rasa terpanggil untuk mengorak langkah lebih mendalami amalan dimensi sinodal Gereja. Penggerak utama yang sebenar ialah Roh Kudus, yang mengiringi dan membimbing perjalanan dan menyemai harapan dan keyakinan untuk maju ke hadapan supaya kita boleh berkembang sebagai seorang misionari Gereja sinodalewartakan Injil, dalam kesetiaan kepada tugas yang diamanahkan Tuhan kepada Gereja.

Struktur dokumen dan metodologi Perhimpunan

Struktur IL berkait rapat dengan penggunaannya semasa kerja XVI Biasa Perhimpunan Agung Biasa XVI Sinode para Uskup.

Instrumentum Laboris terdiri daripada **teks dan lima belas lembaran kerja**. Bersama mereka membawa buah perjalanan sinodal sebagai tindak balas kepada soalan panduan asas (PD, 2).

IL tidak membangunkan pemahaman teori tentang istilah 'sinodaliti', tetapi membawa keluar sebuah visi dinamik, yang menyatakan kepelbagaian cara di mana sinodaliti dialami dan difahami di bahagian yang berlainan di dunia, dan yang memerlukan kajian lanjut.

Teks dan lembaran kerja menyerlahkan **ciri-ciri Gereja sinodal**, yang muncul melalui pengalaman dua tahun yang lalu, dan **cara meneruskan** yang telah dikenal pasti sebagai elemen utama dalam menjadi semakin seperti Gereja sinodal (**Bahagian A**); kemudian diserlahkan tiga isu keutamaan yang timbul daripada keseluruhan proses dan yang memerlukan pengamatan yang lebih mendalam (**Bahagian B**).

Text and worksheets highlight the **characteristics of the synodal Church**, which have emerged through the experience of the past two years, and **the proceeding way** that has been identified as a key element in becoming more and more a synodal Church (**Section A**); the **three priority issues** that emerge from the entire process and that require further in-depth discernment are then highlighted (**Section B**).

Tiga isu keutamaan yang akan menjadi pusat kerja Perhimpunan Sinodal pada bulan Oktober 2023 dikaitkan dengan tiga kata kunci yang membentuk tema Sinode:

- 1 persoalan bagaimana untuk bertumbuh dalam *persekutuan* dengan mengalu-alukan semua, dan tidak mengecualikan sesiapa, dalam kesetiaan kepada Injil;
- 2 persoalan cara konkrit melaksanakan tanggungjawab bersama, mengiktiraf dan menghargai sumbangan setiap orang yang dibaptis dimampukan oleh *missi* bersama kita;
- 3 pengenalpastian struktur dan dinamik tadbir urus yang digunakan untuk menyatakan *penyertaan* dan kuasa dari semasa ke semasa dalam Gereja sinodal misionaris.

Setiap satu daripada tiga keutamaan ini dibangunkan oleh lima lembaran kerja: ini adalah lima pendekatan yang berbeza kepada isu yang sama, dengan mengingati kepelbagaian orang, konteks sosial, budaya dan agama mereka, kerana kesemuanya muncul semasa proses untuk lebih dihargai dan dipertimbangkan dalam pengamatan.

Setiap lembaran kerja membentangkan, renungan ringkas hasil daripada pengamatan yang dijalankan sepanjang proses sinode. Ini diikuti dengan soalan asas untuk pengamatan dijalankan dalam pelbagai sesi kerja. Ia termasuk poin-poin untuk doa dan persediaan renungan oleh setiap ahli perhimpunan. Dalam kebanyakan kes, ini adalah soalan-soalan tulen, tetapi mereka harus senantiasa diletakkan dalam perspektif persoalan asas bagaimana untuk respon kepada panggilan Roh untuk bertumbuh sebagai sebuah Gereja sinodal.

Malah, IL mencadangkan semula cara baharu artikulasi Konstitusi Pastoral *Gaudium et Spes*, yang juga terdiri daripada dua bahagian, berbeza dalam sifat dan fokus, «tetapi adalah satu keseluruhan» (GS, nota kaki 1). Dari sudut ini, Konstitusi ini boleh menjadi inspirasi kerja Perhimpunan ini.

Kepada siapa dokumen itu ditujukan?

IL ialah **teks kerja**, dokumen untuk pengamatan yang **ditujukan terutamanya kepada para peserta** Perhimpunan Agung XVI Sinode para Uskup. Pada masa yang sama, IL hendaklah difahami sebagai **dokumen persediaan *memandangkan*** perhimpunan itu, iaitu untuk persiapan para peserta sendiri untuk perhimpunan. IL juga merupakan satu alat yang mana kumpulan-kumpulan sinodal, yang ditubuhkan pada permulaan proses sinodal, boleh meneruskan renungan mereka dan melaksanakan inisiatif dalam Gereja. Khususnya, setiap helaian individu bahagian makro kedua boleh dianalisis, didoakan dan direnung secara berasingan, walaupun ia sentiasa disyorkan bahawa ia digunakan sekurang-kurangnya secara keseluruhan daripada lima helaian bahagian teologi-pastoral yang dipilih.

Penerbitan IL, selain menjawab keperluan untuk ketelusan seperti yang diminta dan dipromosikan di sepanjang proses sinodal, merupakan peluang sebenar untuk menjalinkan hubungan antara kumpulan sinodal dan ahli-ahli Perhimpunan. IL dimaksudkan untuk menggalakkan penyertaan dalam dinamik sinodal di peringkat tempatan dan serantau, sementara menunggu untuk keputusan Perhimpunan pada bulan Oktober untuk menyediakan unsur-unsur berwibawa selanjutnya di mana Gereja tempatan akan dipanggil untuk berdoa, merenung, bertindak dan membuat sumbangan mereka sendiri.

Isi Kandungan IL

PREMIS

IL bermula dengan kata pengantar ringkas yang mengimbas kembali perjalanan yang dibuat sejak Paus Fransiskus memanggil seluruh Gereja ke dalam Sinode pada 10 Oktober 2021. Oleh itu, ia menjejaki semula pelbagai peringkat yang telah dicapai oleh Umat Allah setakat ini.

Pertama sekali, konsultasi Umat Allah Peringkat Tempatan proses sinodal bahawa, bermula dari konteks dan kawasan yang pelbagai, Gereja-Gereja tempatan di seluruh dunia telah memulakan, berdasarkan soalan asas yang dirumuskan dalam no. 2 Dokumen Persediaan (PD): "bagaimana 'perjalanan bersama' ini, yang berlaku hari ini pada tahap yang berbeza (dari peringkat tempatan kepada sejagat), membenarkan Gereja untuk memberitakan Injil menurut misi yang diamanahkan kepadanya; dan apakah langkah-langkah yang Roh jempit kita lakukan agar dapat bertumbuh sebagai sebuah Gereja sinodal?».»

Dokumen Kerja untuk Peringkat Benua (DCS) telah digubal berdasarkan sumbangan Gereja tempatan, Persidangan para Uskup dan Gereja-Gereja Timur. **Peringkat Benua** adalah berdasarkan sambutan tujuh perhimpunan yang dihadiri oleh Gereja-Gereja di kawasan benua yang sama. Peringkat ini memungkinkan untuk mengalami secara langsung sifat katolik Gereja, yang, dalam pelbagai peringkat umur, jantina dan keadaan sosial, mengungkapkan kekayaan karisma dan panggilan gerejawi yang luar biasa dan khazanah perbezaan dalam bahasa, budaya, ungkapan liturgi dan teologi tradisi. Kekayaan ini mewakili karunia yang setiap Gereja tempatan tawarkan kepada semua yang lain (lih. LG 13).

Apabila fasa pertama tamat, terbukti bahawa kaedah sinodal mendengar dan mengamati telah membenarkan relasi dan meningkatkan karisma dan panggilan gerejawi tanpa jatuh ke dalam keseragaman. Pada masa yang sama, ia telah menyerlahkan ketegangan tertentu yang boleh mendorong kepada perpaduan yang lebih tinggi (rujuk EG 221), menjadi sumber tenaga dan tidak merosot menjadi polarisasi yang merosakkan. Tambahan pula, mereka memperbaharui kesedaran bahawa Gereja yang semakin menjadi sinodal mewakili identiti, panggilan dan masa depan Gereja: berjalan bersama, iaitu membuat sinode, adalah cara untuk benar-benar menjadi murid dan sahabat kepada Guru dan Tuhan yang berkata tentang DiriNya "Akulah jalan" (Yoh. 14:6).

Kata pengantar terus menekankan struktur dan fungsi IL berhubung dengan dinamik Perhimpunan.

IL adalah yang pertama-tama merupakan instrument atau alat untuk mengamati perjalanan Perhimpunan Sinodal dan persiapannya. Oleh itu, struktur IL dimodelkan pada dinamik kerjanya. Kerja akan dibahagikan kepada empat modul, di mana akan ada kedua-dua kumpulan kerja (*circuli minores*) dan sesi-sesi pleno. Setiap satu daripada empat modul akan mempunyai salah satu bahagian IL ini sebagai tema.

BAHAGIAN PERTAMA IL – UNTUK GEREJA SINODAL

Bahagian makro pertama IL didedikasikan untuk gereja sinodal, seperti yang difahami kerana ia dihayati dalam pengalaman proses sinodal.

Satu pengalaman integral

Pengalaman adalah kunci tafsiran kepada proses sinodal. Untuk memahami gaya Gereja sinodal, seseorang mesti bermula dari kesedaran bahawa penggerak sebenar keseluruhan proses adalah Roh Kudus.

Mereka yang mengambil bahagian dalam proses sinode mengiktiraf dan mengalaminya sebagai peluang untuk saudara dan saudari bertemu dalam iman, yang, melalui mendengarkan satu sama lain, dapat mendengar kepada Roh, bertumbuh dalam ikatan mereka dengan Tuhan dan dalam kasih mereka kepada Gereja. Pengalaman sinodal membuka harapan bagi Gereja, tanda jelas kehadiran dan tindakan Roh yang membimbingnya melalui sejarah dalam perjalanannya menuju Kerajaan. Proses sinodal telah menunjukkan bagaimana gaya sinodal membentuk ruang di mana cara penginjilan menangani isu-isu yang sering ditimbulkan dengan cara berdendam atau yang kehidupan Gereja hari ini tidak mempunyai tempat untuk menerimanya, dan pengamatan boleh dipraktikkan.

Proses sinodal telah membenarkan - tepat melalui pengalaman sinodaliti – pemahaman yang lebih baik tentang apa itu sinodaliti.

Istilah 'sinodaliti' yang dilihat sebagai abstrak atau teori telah mula **dijelmakan dalam pengalaman konkrit**. Daripada mendengarkan Umat Allah muncul pemahaman yang progresif

tentang sinodaliti 'dari dalam'. Ini bukan berasal dari prinsip, teori atau formula, tetapi timbul daripada kesediaan untuk memasuki proses dinamik yang membina percakapan, pendengaran dan dialog yang penuh hormat dan doa.

Tanda-tanda Gereja sinodal

Pengalaman sinodali seperti yang dialami dalam proses ini memungkinkan untuk mengenalpasti beberapa unsur yang boleh dianggap sebagai konstitutif akan Gereja sinodal.

- **Gereja sinodal diasaskan atas pengiktirafan martabat bersama yang diperoleh daripada Pembaptisan**, yang menjadikan semua yang menerimanya sebagai anak-anak Allah, ahli keluarga Allah, dan oleh itu saudara dan saudari dalam Kristus, didiami oleh satu Roh dan diutus. untuk memenuhi misi bersama. **Gereja sinodal tidak dapat difahami kecuali dalam persekutuan, yang senantiasa menjadi misi** untukewartakan dan menjelmakan Injil dalam setiap dimensi kewujudan manusia. Oleh itu, adalah perlu untuk mewujudkan ruang - untuk difahami sebagai **sebuah institusi, struktur dan prosedur** - di mana martabat pembaptisan dan tanggungjawab bersama dalam misi **bukan sahaja dipraktikkan tetapi dilaksanakan dan diamalkan.**
- **Gereja sinodal ialah Gereja yang mendengar dan Gereja mendengar:** ia adalah mendengar Roh melalui mendengarkan Firman dan mendengar kepada satu sama lain sebagai individu dan di kalangan masyarakat gerejawi. Pendengaran yang diberi dan diterima mempunyai pendalaman teologi dan gerejawi dan bukan sahaja berfungsi; ia dicontohi dalam cara Yesus mendengar orang yang ditemuinya. Cara pendengaran ini dipanggil untuk menandakan dan mengubah semua hubungan yang diwujudkan oleh komuniti Kristian di kalangan ahlinya serta dengan komuniti agama lain dan dengan masyarakat secara keseluruhan, terutamanya dengan mereka yang suaranya paling kerap diabaikan.
- **Gereja sinodal ialah Gereja yang ingin merendahkan diri, dan tahu bahawa ia perlu banyak belajar**, yang mengakui kesilapan yang telah ia lakukan (krisis yang dikaitkan dengan penyalahgunaan seksual, ekonomi, kuasa dan hati nurani). Ia adalah jemputan ke perjalanan pertobatan dan perubahan yang membuka jalan perdamaian, penyembuhan dan keadilan.
- **Gereja sinodal ialah Gereja pertemuan dan dialog, yang tidak takut dengan kepelbagaian, tetapi menghargainya tanpa memaksanya menjadi keseragaman.** Proses sinodal telah menekankan kepentingan bukan sahaja untuk memupuk **antropologi relasional** (penglihatan manusia yang mengiktiraf bahawa kaum lelaki dan wanita adalah makhluk sosial yang keluar dalam hubungan yang berterusan dengan orang lain) yang membimbing dan mempromosikan laluan dari 'saya' kepada 'kita'. ', juga pertemuan dan dialog dengan perakuan Kristian lain, dengan penganut agama lain, dan dengan budaya dan masyarakat di mana Gereja tertanam.

Gereja sinodal ialah Gereja yang terbuka, mengalu-alukan dan merangkul semua: dia adalah Gereja yang keluar, dalam pengetahuan bahawa tidak ada sempadan yang gerakan Roh ini tidak merasa terpaksa untuk menyeberang, untuk menarik semua ke dalam dinamikanya.

Gereja sinodal ialah Gereja yang sanggup dan mampu menangani ketegangan tanpa dihancurkan olehnya. Khususnya, ia adalah mengenai menghadapi seruan untuk memahami dengan lebih mendalam tentang hubungan antara kasih dan kebenaran dengan jujur dan tanpa rasa takut. **Sinodaliti adalah cara istimewa untuk pertobatan, kerana ia membentuk semula Gereja dalam kesatuan:** ia menyembuhkan lukanya dan mendamaikan ingatannya, menyambut perbezaannya dan menebusnya daripada perpecahan yang membara, dengan itu membolehkannya untuk mewujudkan panggilannya dengan lebih lengkap untuk menjadi «dalam Kristus sebagai sakramen, atau sebagai tanda dan alat kedua-dua kesatuan yang sangat erat dengan Allah dan kesatuan seluruh umat manusia» (LG, n. 1).

Gereja sinodal ialah Gereja yang gelisah kerana ia sedar bahawa ia terdedah dan tidak lengkap. Ini bukan masalah yang perlu diselesaikan, tetapi Misteri Allah yang tidak habis-habis dan kudus yang mana kita mesti tetap terbuka kepada kejutan-Nya semasa kita berjalan melalui sejarah menuju Kerajaan. Ia adalah hadiah untuk dipupuk. Ini juga terpakai kepada persoalan yang telah dikemukakan oleh proses sinodal. Sebagai langkah pertama, mereka memerlukan pendengaran dan perhatian, tanpa tergesa-gesa untuk menawarkan penyelesaian segera. Membawa beban soalan-soalan ini bukanlah suatu beban peribadi, tetapi tugas untuk seluruh komuniti, yang kehidupan perhubungan dan sakramen adalah respon segera yang paling berkesan.

Gereja sinodal juga merupakan Gereja yang mengamati, dalam kekayaan makna yang diambil oleh istilah ini dalam tradisi rohani yang berbeza. Menjadi Gereja yang mengamati bermakna mencipta ruang untuk tindakan Roh, yang menjemput kita untuk bertumbuh dalam keupayaan untuk mengenali tanda-tandanya.

Perbualan dalam Roh

Proses sinodal telah membolehkan pengenalanpastian kaedah penentuan sinodal: perbualan dalam Roh.

Fasa pertama membolehkan umat Allah mula mengalami rasa pengamatan melalui amalan perbualan dalam Roh, kaedah yang dirujuk dalam beberapa dokumen sebagai 'perbualan rohani' atau 'kaedah sinodal'. Kaedah ini, kerana ia terbentuk melaluinya amalan dalam pelbagai kumpulan sinode, telah dialami sebagai detik Pentakosta, sebagai peluang untuk mengalami pengalaman menjadi Gereja dan beralih daripada mendengar saudara dan saudari kita dalam Kristus untuk mendengarkan Roh, yang merupakan penggerak utama sah proses sinode. Pada hakikatnya,

secara beransur-ansur perbualan antara saudara seagama membuka ruang untuk ‘mendengarkan bersama’, iaitu mendengar bersama suara Roh.

Kaedah rohani ini adalah sebahagian daripada tradisi panjang pengamatan gerejawi, yang dinyatakan dalam kepelbagaian kaedah dan pendekatan. Nilai misionarinya yang indah sepatutnya ditekankan. Amalan rohani ini membolehkan kita berpindah dari "Saya" kepada "kita": ia tidak terlepas pandang atau hilangkan dimensi peribadi "Saya", tetapi mengenalinya dan memasukkannya ke dalam dimensi komuniti.

Pembentukan untuk perbualan dalam Roh adalah pembentukan untuk cara sinodal menjadi Gereja. Khususnya ia memerlukan pembentukan para fasilitator yang mampu mendampingi komuniti dalam mengamalkannya.

Perskutuan, Misi dan Penyertaan

Proses synod yang berlaku setakat ini telah membawa tiga keutamaan yang IL menggambarkan berkaitan dengan tiga kata kunci Sinode: persekutuan, misi, penyertaan, dengan perubahan dalam susunan yang terakhir. Tiga perkataan ini menunjukkan cabaran yang seluruh Gereja mesti menilai dirinya untuk mengambil langkah ke hadapan dan berkembang di dalam sinodal dirinya sendiri di semua peringkat dan dari pelbagai perspektif. Tiga keutamaan ini perlu ditangani dari sudut pandangan teologi dan hukum kanonik, serta dari sudut penjagaan pastoral dan kerohanian. Ketiga keutamaan ini mempersoalkan cara keuskupan merancang termasuk pilihan harian dan gaya hidup setiap ahli Umat Allah.

Telah diputuskan untuk menyongsangkan istilah 'Misi' dan 'Penyertaan', kerana proses sinode sendiri memungkinkan untuk memahami bahawa penyertaan bukanlah penghujungnya sendiri, tetapi menarik asal usul dan orientasinya - *raison d'être* - dari Persekutuan dan Misi. Misi berkait rapat dan tercermin antara satu sama lain. Ia membawa kepada bergerak di luar pemahaman dualisme di mana persekutuan menyatakan hubungan dalam komuniti gerejawi, manakala misi berkenaan dengan momentum *ad extra*. Pada masa yang sama, proses sinodal telah meningkat kesedaran bahawa orientasi untuk misi adalah satu-satunya kriteria yang diasaskan secara evangelis untuk organisasi dalaman komuniti Kristian, pengagihan peranan dan tugas, dan pengurusan institusi dan strukturnya. Ia adalah **dalam hubungan dengan persekutuan dan misi bahawa penyertaan boleh difahami, dan atas sebab ini, ia hanya boleh ditunjukkan selepas dua yang lain.**

Cabaran pertama – Persekutuan yang memancar: bagaimana untuk menjadi tanda dan alat kesatuan dengan Allah dan kesatuan semua manusia yang lebih penuh?

Dalam Gereja, persekutuan bukan untuk difahami dari segi sosiologi atau sebagai strategi, tetapi merujuk kepada tugas, tidak pernah habis, membina 'kita' Umat Allah. Ia menjalin apa yang disebut oleh *Lumen Gentium* sebagai «kesatuan dengan Allah» (dimensi menegak) dengan «kesatuan semua umat manusia» (dimensi mendatar), dalam dinamika yang kuat menuju hari-hari terakhir.

Daripada saat itu kita menerima penantian simbolik dalam **tindakan liturgi**, dengan kepelbagaian upacaranya untuk dipromosikan dan dilindungi.

Ini adalah persekutuan Gereja yang memungkinkan untuk memahami sinode bukan sebagai perwakilan dan perundangan, serupa dengan struktur parlimen dengan dinamika bangunan majoriti. Sebaliknya, kita dipanggil untuk memahaminya dengan analogi dengan perhimpunan liturgi: selaras dengan tradisi Gereja yang tidak terputus, kita harus ingat bahawa sinode adalah dirayakan, kerana ia adalah pertemuan di mana Gereja meletakkan dirinya, dalam iman, mendengar kepada Roh.

Dalam realiti sejarah khusus pada zaman kita, memelihara dan mempromosikan persekutuan memerlukan mengambil keterbatasan untuk dapat hidup **bersatu dalam kepelbagaian** (rujuk 1 Kor. 12). Sejarah menghasilkan bahagian, yang menyebabkan luka yang perlu diubati dan memerlukan laluan untuk perdamaian. Dalam konteks ini, **atas nama Injil, ikatan persekutuan perlu dikukuhkan.**

Cabaran kedua - Tanggungjawab bersama dalam misi: bagaimana untuk berkongsi pemberian dan tugas dalam pelayanan Injil?

Misi membentuk ufuk dinamika dari mana kita harus memikirkan Gereja sinodal: ia memimpin Gereja untuk keluar dari dirinya dan menonjolkan dirinya ke dunia. Dalam lain kata-kata, misi membolehkan seseorang menerima pengalaman Pentakosta. Setelah menerima Roh Kudus, para rasul keluar dari bilik, tempat di mana komuniti berkumpul, dan mengumumkan wafat dan kebangkitan Kristus kepada penduduk Yerusalem. Kehidupan sinodal berakar umbi dalam dinamika yang sama.

Misi bukanlah pemasaran produk keagamaan, tetapi pembinaan komuniti di mana perhubungan merupakan menjadi ungkapan kasih Allah. Oleh itu hidupnya menjadi satu pewartaan.

Misi adalah mengenai cara seseorang itu benar-benar berjaya dalam mendapatkan sumbangan semua, setiap satu dengan karunia dan tugas mereka. Perspektif misi meletakkan karisma dan pelayanan dalam ufuk umum. **Gereja sinodal misionaris mempunyai kewajipan untuk bertanya pada dirinya sendiri bagaimana ia boleh mengenali dan menghargai sumbangan yang boleh ditawarkan oleh setiap orang yang dibaptis kepada misi, keluar dari dirinya dan mengambil bahagian bersama-sama dengan orang lain dalam sesuatu yang lebih besar.**

Lembaran kerja yang dikaitkan dengan keutamaan ini cuba mengukuhkan soalan asas ini berkenaan dengan topik seperti pengiktirafan kepelbagaian panggilan, karisma dan pelayanan, promosi martabat pembaptisan wanita, peranan Pelayanan yang Ditahbis dan secara khususnya pelayanan uskup dalam Gereja sinode misionaris.

Cabaran Ketiga - Penyertaan, tadbir urus dan kuasa. Apakah proses, struktur dan institusi yang penting kepada Gereja sinodal misionaris?

Pada awal proses sinodal (9 Oktober 2021) Paus Fransiskus mengingatkan bahawa «Risiko persekutuan dan misi kekal sebagai istilah yang agak abstrak jika kita tidak memupuk satu praksis gerejawi yang menyatakan ungkapan konkrit sinodaliti dalam setiap langkah perjalanan dan kerja mempromosikan penglibatan sebenar setiap orang» dan seterusnya "penyertaan adalah keperluan iman pembaptisan".

Keprihatinan terhadap prosedur, peraturan dan struktur di mana ia boleh berlaku secara teratur, membolehkan misi untuk disatukan dari semasa ke semasa, menjana institusi, dan tidak melihat persekutuan daripada dianggap sebagai keinginan semata-mata. Kepada dimensi prosedur, yang merupakan cara konkrit untuk meneruskan, penyertaan menambah sesuatu kepada kemanusiaan kita iaitu **pendalaman antropologi** yang sangat relevan: sebenarnya, ia menyatakan kebimbangan terhadap hubungan yang lebih empati, belas kasihan dan hormat-menghormati di dalam inti projek persekutuan dan komitmen terhadap misi. Ia melindungi keunikan wajah setiap orang, mendesak agar peralihan kepada 'kita' tidak menyerap 'Saya' ke dalam sekumpulan orang yang tidak jelas dan tidak dikenali. Pada asasnya penyertaan adalah ungkapan kreativiti, cara memupuk hubungan hospitaliti, sambutan dan kesejahteraan manusia yang terletak dalam inti misi dan persekutuan.

Keprihatinan terhadap penyertaan menimbulkan keutamaan ketiga: **soal kuasa, makna dan gaya pelaksanaannya dalam Gereja sinodal**. Berhubung dengan soalan ini ialah soalan kedua, keprihatinan terhadap kekonkretan dan kesinambungan dari semasa ke semasa: **bagaimana kita boleh menyemai struktur dan institusi kita dengan dinamik Gereja sinodal misionaris?**

Walau bagaimanapun, IL mengakui bahawa institusi dan struktur sahaja tidak mencukupi untuk membuatkan Gereja itu sinodal: **Budaya dan kerohanian sinodal yang digerakkan oleh keinginan untuk perubahan dan dikekalkan oleh pembentukan yang mencukupi adalah diperlukan.**

Pembentukan adalah cara yang sangat diperlukan untuk menjadikan cara sinodal sebagai model pastoral bagi kehidupan dan tindakan Gereja. Akhir sekali, IL menekankan keperluan **untuk usaha memperbaharui bahasa yang digunakan oleh Gereja**: dalam liturgi, dalam khotbah, dalam katekesis, dalam seni suci, dan dalam semua bentuk komunikasi lain, termasuk melalui media baru dan lama, ditangani baik kepada ahlinya dan kepada orang ramai.

BAHAGIAN KEDUA IL – LEMBARAN KERJA BERTEMA

Untuk mengiringi penyediaan dan struktur kerja Perhimpunan, lima lembaran kerja telah disediakan untuk setiap keutamaan. Setiap satu mewakili pintu masuk kepada cara pengendalian isu asas, membolehkan ia didekati dari sudut yang berbeza tetapi saling melengkapi, menangani pelbagai aspek kehidupan Gereja yang telah muncul melalui kerja-kerja Perhimpunan Benua.

B1. Persekutuan yang memancar. Bagaimana untuk menjadi tanda dan alat kesatuan dengan Allah dan kesatuan semua manusia yang lebih penuh?

B 1.1 Bagaimanakah perkhidmatan amal dan komitmen terhadap keadilan dan menjaga kepentingan rumah bersama menyuburkan persekutuan dalam Gereja sinodal?

B 1.2 Bagaimanakah sebuah Gereja sinodal boleh membuat janji yang boleh dipercayai bahawa "kasih dan kebenaran akan bertemu" (Mz 85:11)?

B 1.3 Bagaimanakah hubungan pertukaran karunia yang dinamik antara Gereja-gereja dapat berkembang?

B 1.4 Bagaimanakah Gereja sinodal dapat memenuhi misinya dengan lebih baik melalui komitmen ekumenikal yang diperbaharui?

B 1.5 Bagaimanakah kita boleh mengenali dan menuai kekayaan budaya dan membangunkan dialog dengan agama-agama dalam terang Injil?

B2. Tanggungjawab bersama dalam misi. Bagaimana untuk berkongsi karunia dan tugas dalam melayani Injil?

B 2.1 Bagaimana kita boleh berjalan bersama ke arah kesedaran bersama tentang maksud dan kandungan misi?

B 2.2 Apa yang boleh dilakukan agar Gereja sinodal juga menjadi “pelayanan” misionari?

B 2.3 Bagaimanakah Gereja zaman kita dapat memenuhi misinya dengan lebih baik melalui pengiktirafan yang lebih besar dan promosi martabat pembaptisan wanita?

B 2.4 Bagaimanakah pelayanan tahbis, dalam hubungannya dengan pelayanan pembaptisan, boleh dipertingkatkan dalam perspektif misionaris?

B 2.5 Bagaimana untuk memperbaharui dan mempromosikan pelayanan Uskup dalam perspektif misionaris sinodal?

B3. Penyertaan, tadbir urus dan kuasa: Apakah proses, struktur dan institusi yang diperlukan dalam Gereja sinodal misionaris?

B 3.1 Bagaimanakah kita boleh memperbaharui perkhidmatan pihak berkuasa dan pelaksanaan tanggungjawab dalam Gereja sinodal misionaris?

B 3.2 Bagaimanakah kita boleh mengembangkan amalan kefahaman dan proses membuat keputusan dalam cara sinodal yang sah, meningkatkan peranan utama Roh?

B 3.3 Apakah struktur yang boleh dibangunkan untuk menyatukan Gereja sinodal misionaris?

B 3.4 Bagaimana untuk mengkonfigurasi contoh-contoh sinodaliti dan kolejial yang melibatkan pengelompokan Gereja-gereja tempatan?

B 3.5 Bagaimana institusi Sinode boleh diperkukuh supaya ia merupakan ungkapan kesatuan episkopal dalam Gereja sinodal yang penuh?

